
 

 

     

05. februar 2019 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvornår kan man påregne, at de byer der ingen lufthavne har; 

Tasiilaq, Ittoqqortoormiit, Qeqertarsuaq, Kangaatsiaq, 

Qasigiannguit, Narsaq og Nanortalik kan opstarte anlæg af 

landingsbaner? 

 (Medlem af Inatsisartut, Jess Svane, Siumut)  

 
Begrundelse: 

 

Et af de punkter som Inatsisartut på efterårssamlingen i 2015 vedtog var, at de 

byer der ingen lufthavne har, skulle Naalakkersuisut ud fra en trafikstruktur 

med fastvingede fly lede efter løsningsmuligheder til. Derfor blev der i første 

omgang afsat midler til forundersøgelser på finansloven 2018, hvorefter man 

som følge heraf igen afsatte økonomiske midler hertil i 2019, ligesom man i 

overslagsåret 2020 har afsat yderligere midler hertil. 

 

Nu er det så kun spørgsmålet om hvornår Naalakkersuisut har planer om, at 

foreslå anlæg af mindre landingsbaner. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor ti på hinanden følgende 

arbejdsdage. 

 


